
1 

PROTOKÓŁ NR VII/II/24 

z II SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VII KADENCJI 
 

(20.05.2024 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 
1. Otwarcie sesji – [godz. 1110 – radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku]. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –..na podstawie danych z systemu 

stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 36 radnych, a zatem obrady są 

prawomocne ! W związku z tym otwieram II sesję Sejmiku Województwa 

Śląskiego VII kadencji ! … Serdecznie witam wszystkich uczestników naszej 

sesji. Witam Panią Senator Gabrielę Morawską-Stanecką. Witam Zarząd 

Województwa Śląskiego z Panem Marszałkiem Wojciechem Saługą na czele. 

Witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz oraz serdecznie witam 

Szanownych Państwa Radnych Sejmiku, a także zgromadzonych gości, 

przedstawicieli mediów oraz osoby oglądające naszą transmisję. Przypominam, 

iż nasza sesja jest utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, 

a nagranie będzie udostępnione na stronie internetowej Urzędu 

Marszałkowskiego. Informacja dotycząca przetwarzania danych osobowych 

została umieszczona przed wejściem do Sali Sejmu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Ponadto mamy ustawowy obowiązek umieszczania napisów na 

publikowanych filmach. Proces przygotowania napisów wynosi, w zależności od 

długości sesji, około 10 dni roboczych. W szczególności w tej chwili chciałem 

powitać Panią Katarzynę Stachowicz, radną VI i VII kadencji. Witam Panią 

bardzo serdecznie ! … Pani Stachowicz przed sesją poprosiła mnie o głos w tej 

części obrad. Bardzo proszę, zapraszam na mównicę ! 

 

- Pani Katarzyna Stachowicz, Poseł na Sejm RP – Szanowny Panie 

Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowne Koleżanki i Koledzy Radni ! 

Szanowni Pracownicy Urzędu Marszałkowskiego ! Z wielkim wzruszeniem 

dzisiaj stoję tutaj przed Państwem. W piątek otrzymałam informację od 

Komisarza Wyborczego o wygaśnięciu mojego mandatu radnej Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Oczywiście stało się to na podstawie oświadczenia, 

które złożyłam w Sejmie Rzeczypospolitej o objęciu mandatu posłanki na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej. W tym momencie chciałabym podziękować 

wszystkim radnym, moim koleżankom i kolegom, radnym ze wszystkich klubów 

Sejmiku Województwa Śląskiego. Chciałabym podziękować wszystkim 

pracownikom Urzędu Marszałkowskiego za te lata pracy na rzecz naszego 

regionu, na rzecz mieszkańców. Wiem, że będzie dużo się działo w Sejmiku. 

Wiem, jestem przekonana, że ten Zarząd i Państwo zrobicie wszystko żeby nasz 

region rozwijał się jak najlepiej i żeby mieszkańcy byli zadowoleni z pełnionego 
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przez Państwa mandatu. Chciałam także jeszcze z całego serca podziękować 

52 394 wyborcom za oddanie głosu w ostatnich wyborach na moją kandydaturę. 

Jestem szczęśliwa, że mieszkańcy dostrzegli moje zaangażowanie społeczne 

i zaangażowanie samorządowe. I obiecuję, że w Sejmie będę realizować jeszcze 

z większą energią wszystko to co zaplanowałam, to wszystko, co związane jest ze 

zdrowiem, z profilaktyką, z ochroną środowiska. I chciałam także obiecać, że 

zawsze będę do Państwa dyspozycji i zawsze będę współpracować. Jeszcze raz 

bardzo serdecznie dziękuję za tę przyjaźń też, która przez te pięć lat była między 

nami i mam nadzieję, że do końca życia będzie. Serdecznie dziękuję Panie 

Marszałku ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radnej ! 

Dziękujemy za pracę w zeszłej kadencji i życzymy sukcesów w pracy 

parlamentarzystki … chwile wzruszenia, brawa dla Pani ! … Tym samym 

przechodzimy do drugiego punktu porządku obrad… 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2024-2035 (druk VII/9). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2024 rok (druk VII/10). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu 

terytorialnego – Miastu Bytom, przeznaczonej na wsparcie dzieci osieroconych 

w wyniku wypadku, do którego doszło w KWK Bobrek (WĘGLOKOKS KRAJ 

S.A.) w dniu 26 marca 2024 roku (druk VII/13). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na 

zawarcie umów o dofinansowanie ze środków PFRON, na okres dłuższy niż 

jeden rok budżetowy, robót budowlanych dotyczących obiektów służących 

rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem 

rozbiórki tych obiektów (druk VII/11). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

przez Województwo Śląskie na rzecz Gminy Katowice części nieruchomości 

położonej w Katowicach (druk VII/15). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład 

Zespołu Szkół Specjalnych przy Ośrodku Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży 

w Orzeszu poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych (druk VII/12). 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji na rynku pracy województwa 

śląskiego i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w 2023 roku (druk 

VII/14). 

10. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji Sejmiku (druki VII/16 ÷ 

VII/25). 

11. Podjęcie uchwał w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk VII/26). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotów kosztów podróży służbowych Radnych 

Sejmiku Województwa Śląskiego (druk VII/27). 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Samorządu Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2023. 

14. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

15. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

16. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy ktoś z Państwa wnosi 

o zmiany w porządku obrad ? … Pani Radna Chmielorz ! 

 

- radna Ewa Chmielorz – Panie Przewodniczący ! Szanowni Radni ! W imieniu 

klubu Koalicja Obywatelska wnoszę do porządku obrad II sesji Sejmiku projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia Sejmiku Województwa Śląskiego – 

projekt tej uchwały został dołączony radnym przed sesją. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Proszę 

bardzo, teraz do głosu zgłosiła się … Pani Urszula Koszutska ! 

 

- radna Urszula Koszutska – Szanowny Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku 

wraz z Zarządem ! Pani Senator ! Pani Poseł ! Szanowne Koleżanki Radne 

i Radni ! Ja również w imieniu Klubu Obywatelskiego wnoszę o wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy o zmianie 

ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym 

nadającej językowi śląskiemu status języka regionalnego. Wnioskujemy 

w imieniu naszego klubu o wprowadzenie niniejszego projektu uchwały do 

porządku obrad na dzisiejszej sesji. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radna ! 

Bardzo proszę, o głos poprosił Pan Radny Jan Kawulok ! 
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- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Odnośnie pierwszego projektu, który dotyczy Centralnego Portu 

Komunikacyjnego. Ten temat jest niezwykle trudny. Jestem mieszkańcem 

Cieszyna, czyli najbardziej na południe wysuniętej części województwa – 

w Cieszynie, który ma połączenie kolejowe lepsze z Pragą, z Wiedniem, niż 

z Warszawą. I tutaj naprawdę ten temat jest niezwykle trudny, ja z olbrzymim 

szacunkiem rozumiem osoby, dla których ta inwestycja będzie uciążliwa. Jako 

mieszkańcy Cieszyna przeżywaliśmy inwestycje na drodze S 1 czy S 52, przejście 

graniczne, przez które Państwo przejeżdżacie bardzo często. To było w latach 90., 

no ale jakoś nie protestowaliśmy. Dzięki temu jadąc na południe Europy, 

korzystamy z tej drogi S 52. Oczywiście każda tego typu inwestycja to są pewne 

problemy i z mojej strony tylko taka bardzo wielka prośba, żebyśmy te tematy na 

spokojnie omówili na komisji, żeby autorzy powiedzieli o tych zastrzeżeniach. 

My przedstawimy nasze, że tak powiem, uwarunkowania i na pewno znajdziemy 

rozwiązanie, bo z kolei dla nas, jako mieszkańców Cieszyna, ale nie tylko - Wisły, 

Ustronia – no połączenie, którym będzie docelowo możliwość do Warszawy 

i z Jastrzębia, i z Bielska, no jest olbrzymią szansą. Zamiast ponad 4 godziny, 

będziemy tam 2,5 godziny około. Tak że jest to olbrzymia szansa. Tak, że 

zamknięcie inwestycji jest chyba najłatwiejszym i najtańszym rozwiązaniem, 

natomiast na pewno nie jest to rozwiązanie przyszłościowe, stąd apeluję żeby nie 

rozszerzać porządku obrad o ten punkt. No i oczywiście przeprocedować 

w normalnym trybie, czyli przez komisje, dyskusje – mamy komisje, które będą 

dzisiaj powołane, i do tematu wrócić na następnej sesji. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panu 

Radnemu ! Bardzo proszę, Pani Radna Chmielorz ! 

 

- radna Ewa Chmielorz – Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo Radni ! 

Panie Marszałku ! Ponownie wnoszę o wprowadzenie projektu tej uchwały. Jest 

to oświadczenie Sejmiku Województwa Śląskiego – oświadczenie, które jest 

kontynuacją oświadczenia Sejmiku poprzedniej kadencji. Natomiast z pewnością, 

Panie Radny, do tego tematu wrócimy na odpowiedniej komisji. Bardzo 

dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radna ! 

Bardzo proszę Pan Radny Jan Kawulok … tylko, Szanowni Państwo, ja bym nie 

chciał, żeby ten punkt przerodził się w dyskusję i... 

 

- radny Jan Kawulok – zdaję sobie sprawę, że jesteśmy w punkcie, gdzie nie 

powinno być to ad vocem, natomiast no tu był taki zwyczaj w tym Sejmiku, że 

najpierw była dyskusja, a potem oświadczenie. Pani proponuje zmienić, że 

najpierw oświadczenie, potem dyskusja. Wolę wrócić do poprzedniego trybu. 

Dziękuję ! 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie Radny ! 

Ja myślę, że również Państwo Radni będą mogli zabrać głos w punkcie 

głosowania tego punktu porządku obrad. Dziękuję bardzo ! Proponuję 

o wprowadzenie tych punktów do porządku obrad jako punktu 14. i 15 …[głos z 

sali]… Nie widzę na monitorze. Pani Baczyńska prosiła o głos ? Nie wyświetla 

mi się niestety … Szanowni Państwo, Pani Baczyńska zalogowała się po kworum. 

Ja jeszcze raz przeprowadzę procedurę logowania się do systemu. Bardzo proszę 

wszystkich Państwa o sprawdzenie czy się zalogowaliście do systemu, ponieważ 

nie będziecie mogli głosować. Otwieram kworum […] zamykam kworum … 

Mam informację, że w obradach uczestniczy 40 radnych. Powracamy do 

porządku obrad. Zmiana porządku obrad wymaga bezwzględnej większości 

głosów ustawowego składu Sejmiku, w związku z tym, pytam Państwa kto jest za 

przyjęciem porządku obrad w zmienionej wersji ? … Po kolei poszczególne 

uchwały …[głos z sali]… Jest ! Pani Baczyńska poprosiła o głos. Bardzo proszę ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowny Panie Marszałku ! Panie 

Przewodniczący ! Szanowny Zarządzie ! Państwo Radni i Wszyscy Goście ! 

Dyskusja nad CPK trwała na tej sali w poprzedniej kadencji dość długo 

i burzliwie. Była tu obecna Pani Radna, Pani Chmielorz, wówczas jeszcze w innej 

roli, jako radna ze swojego miejsca zamieszkania. Poświęciłam wówczas Państwu 

sporo czasu, starałam się podzielić moją wiedzą na temat tej inwestycji, 

zaangażować w ewentualną zmianę tras przebiegu tej kolei, jak również 

dyskutować to, na co zwracacie Państwo uwagę w tym dzisiejszym oświadczeniu, 

a mianowicie odszkodowania dla osób, które ewentualnie będą pozbawione 

swojej własności dla celów wyższych, czyli nadrzędnych, publicznych. Te 

odszkodowania, porównując inwestycje, które do tej pory miały miejsce, czyli np. 

droga dojazdowa do lotniska w Pyrzowicach, to jest akurat mój okręg wyborczy, 

rozmawiałam tam z wyborcami, nie spotkałam się z opinią aby ktokolwiek czuł 

się poszkodowany. Wręcz przeciwnie ! Ludzie są zadowoleni. Odszkodowania, 

które otrzymali, pozwoliły im na uzyskanie lepszych warunków życia, lepsze 

domy czy lepsze miejsca prowadzenia działalności gospodarczej. Wydaje mi się, 

że to jest temat do dyskusji właśnie z rządem Państwa, aby zadbać o to żeby 

ewentualne odszkodowania były godne. Nie możemy blokować inwestycji 

wszelakich, ponieważ wówczas Polska stałaby się, nie wiem, puszczą, tak ? 

Ekologia bardzo ważna, jestem jak najbardziej za środowiskiem naturalnym, za 

jego poszanowaniem, natomiast zwróćmy uwagę na to, że pociąg jest jednym 

z najbardziej ekologicznych sposobów transportu… 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…ale Pani Radna ! Ja bardzo 

przepraszam ! Ten głos może Pani zabrać w dyskusji nad tym punktem, który 

ewentualnie wprowadzimy do porządku obrad. W tej chwili... 
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- radna Jadwiga Baczyńska –…dobrze, natomiast chciałam... 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…procedujemy punkt: zmiany 

w porządku obrad. Jeżeli nie ma Pani kolejnych propozycji do zmian w porządku 

obrad... 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…znaczy, ponieważ ten temat już był dyskutowany 

w poprzedniej kadencji wiele godzin, stąd uważam, że dyskusja jest bezzasadna 

i proszę o zdjęcie tego z porządku obrad. Dziękuję bardzo ! 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia oświadczenia dotyczącego budowy linii 170 Kolei Dużych Prędkości 

Centralnego Portu Komunikacyjnego (druk VII/28): 

 

za  24 

przeciw 16 

wstrzym. 0 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…punkt do porządku obrad 

został wprowadzony w punkcie 14. 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie pilnych 

działań dotyczących podpisania ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach 

narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status 

języka regionalnego (druk VII/29): 

 

za  24 

przeciw 16 

wstrzym. 0 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…punkt do porządku obrad 

został wprowadzony w punkcie 15. 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2024-2035 (druk VII/9). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2024 rok (druk VII/10). 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu 

terytorialnego – Miastu Bytom, przeznaczonej na wsparcie dzieci osieroconych 

w wyniku wypadku, do którego doszło w KWK Bobrek (WĘGLOKOKS KRAJ 

S.A.) w dniu 26 marca 2024 roku (druk VII/13). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na 

zawarcie umów o dofinansowanie ze środków PFRON, na okres dłuższy niż 

jeden rok budżetowy, robót budowlanych dotyczących obiektów służących 

rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem 

rozbiórki tych obiektów (druk VII/11). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

przez Województwo Śląskie na rzecz Gminy Katowice części nieruchomości 

położonej w Katowicach (druk VII/15). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu 

Szkół Specjalnych przy Ośrodku Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w 

Orzeszu poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych (druk VII/12). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji na rynku pracy województwa 

śląskiego i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w 2023 roku (druk 

VII/14). 

10. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji Sejmiku (druki VII/16 ÷ 

VII/25). 

11. Podjęcie uchwał w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk VII/26). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotów kosztów podróży służbowych Radnych 

Sejmiku Województwa Śląskiego (druk VII/27). 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Samorządu Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego budowy linii 

170 Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego (druk 

VII/28). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania 

ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz 

o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego (druk 

VII/29). 

16. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

17. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

18. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 



8 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! 

W związku z tym, że otrzymałem informację, iż w porządku obrad nie mamy 

informacji o powołaniu komisji, z przyczyn technicznych ogłaszam 5 minut 

przerwy. Dziękuję bardzo ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…wznawiam obrady. 

Przechodzimy do punktu 3 porządku obrad… 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2024-2035 (druk VII/9): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów, Panią Przewodniczącą Urszulę Koszutską …[radna 

Urszula Koszutska, z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  19 

przeciw 14 

wstrzym. 2 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2024 rok (druk VII/10): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy jest potrzebne 

wprowadzenie do tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Panią Przewodniczącą Urszulę Koszutską. 

…[radna Urszula Koszutska, z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Przechodzimy 

do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 1 

wstrzym. 13 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Miastu Bytom, przeznaczonej na wsparcie 

dzieci osieroconych w wyniku wypadku, do którego doszło w KWK 

Bobrek (WĘGLOKOKS KRAJ S.A.) w dniu 26 marca 2024 roku 

(druk VII/13): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy jest potrzebne 

wprowadzenie dla Państwa Radnych ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Panią Przewodniczącą Urszulę 

Koszutską …[radna Urszula Koszutska, z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję 

bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych zechce zabrać głos w tej sprawie ? … Nie 

widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia 

zgody na zawarcie umów o dofinansowanie ze środków PFRON, na 

okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót budowlanych 

dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami 

osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk 

VII/11): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy dla Państwa Radnych jest 

potrzebne wprowadzenie do tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Panią Przewodniczącą Urszulę 

Koszutską …[radna Urszula Koszutska, z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję 

bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w przedmiotowej 

sprawie ? … Nie widzę ! W związku z tym przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny przez Województwo Śląskie na rzecz Gminy Katowice 

części nieruchomości położonej w Katowicach (druk VII/15): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy dla Państwa Radnych 

potrzebne jest wprowadzenie do tematu ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Panią Przewodniczącą Urszulę 

Koszutską …[radna Urszula Koszutska, z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję 

bardzo ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiotowej 

sprawie ? … Nie widzę ! W związku z tym przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia szkół wchodzących 

w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Ośrodku Terapii Nerwic dla 

Dzieci i Młodzieży w Orzeszu poprzez utworzenie dodatkowej 

lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych (druk VII/12): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy dla Państwa Radnych jest 

potrzebne wprowadzenie ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa Radnych 

zechciałby zabrać głos w przedmiotowej sprawie ? … Nie widzę ! W związku 

z tym przechodzimy do głosowania …[głos z sali]… bardzo proszę, Pan Mecenas 

odpowie, czy w tej sprawie jest potrzebna opinia przedmiotowej komisji ? 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – z braku komisji merytorycznej byłaby pewna trudność 

opiniowania przez komisję, tak że jak Państwo powołacie komisję, opinie się 

pojawią. Może być procedowane, Sejmik może podejmować uchwały mimo 

braku opinii komisji, to jest Państwa decyzja. Możecie podejmować uchwały, 

nawet w razie braku opinii właściwej komisji. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie 

Mecenasie ! Szanowni Państwo Radni ! Myślę, że każdy zapoznał się z treścią 

i z uzasadnieniem do tej uchwały. Nie budzi ona wątpliwości. W związku 

z powyższym przechodzimy do głosowania… 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 14 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji na rynku pracy 

województwa śląskiego i realizacji zadań w zakresie polityki rynku 

pracy w 2023 roku (druk VII/14): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy dla Państwa Radnych jest 

potrzebne wprowadzenie ? Temat jest dość obszerny, był przekazany w formie 

elektronicznej Państwu Radnym … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa Radnych 

zechce zabrać głos w przedmiotowej sprawie ? … Nie widzę ! W związku z tym 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! W tej 

chwili, zanim przejdziemy do punktu 10, również z przyczyn technicznych 

ogłaszam 5 minut przerwy… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! 

wznawiam obrady ! … Przechodzimy do punktu 10… 

 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji Sejmiku (druki VII/16 

÷ VII/25): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…pierwszą uchwałą jest 

powołanie Komisji Edukacji, Nauki i Kultury – druk nr VII/16. Przeczytam 

proponowany skład osobowy tej komisji. Pani Ekkert Lucyna – Przewodnicząca, 

Pan Gruchlik Maciej – Zastępca Przewodniczącej, Pan Czarnynoga Piotr – 

Zastępca Przewodniczącej, Pan Chrząszcz Jan – członek komisji, Pani Nowak 

Maria – członek komisji, Pan Gmitruk Stanisław – członek komisji, Pani 

Gadowska Barbara – członek komisji, Pan Kobyliński Paweł – członek komisji, 
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Pani Bednarz Alina – członek komisji i Pani Radna Twardzik Katarzyna – członek 

komisji. Ktoś ma jakieś uwagi ? … Nie widzę ! W takim razie, Szanowni Państwo, 

przechodzimy do głosowania nad tą uchwałą… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Edukacji, Nauki i Kultury 

(druk VII/16): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnej 

uchwały. Powołanie Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia – druk nr 

VII/17. Przeczytam proponowany skład osobowy tej komisji. Pani Poloczek 

Aleksandra – Przewodnicząca, Pani Węgrzynowicz Aldona – Zastępca 

Przewodniczącej, Pan Kawulok Jan – Zastępca Przewodniczącej, Pani Baczyńska 

Jadwiga – członek komisji, Pan Chrząszcz Jan – członek komisji, Pani Mańka 

Małgorzata – członek komisji, Pani Nowak Maria – członek komisji, Pan 

Starzycki Dariusz – członek komisji, Pani Targosz-Bernaciak Aleksandra – 

członek komisji, Pan Wolnik Grzegorz – członek komisji, Pani Chmielorz Ewa – 

członek komisji, Pan Kobyliński Paweł – członek komisji, Pan Brzezinka Jacek – 

członek komisji i Pani Bednarz Alina – członek komisji. Czy ktoś z Państwa ma 

jakieś uwagi ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Polityki Społecznej 

i Ochrony Zdrowia (druk VII/17): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnej 

uchwały. Powołanie Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich – druk nr VII/18. 

Przeczytam Państwu proponowany skład osobowy komisji. Pan Bieniek Marek – 

Przewodniczący, Pani Kocik Beata – Zastępca Przewodniczącego, Pan Kubica 

Józef – Zastępca Przewodniczącego, Pan Kowalski Bartłomiej – członek komisji, 

Pan Trepka Mariusz – członek komisji, Pan Gmitruk Stanisław – członek komisji, 

Pan Sabat Bartłomiej – członek komisji, Pan Adamczyk Rafał – członek komisji 

i Jacek Jarco – członek komisji. Nie widzę uwag do składu osobowego, 

w związku z tym przechodzimy do głosowania… 
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Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Rolnictwa i Terenów 

Wiejskich (druk VII/18): 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do przyjęcia 

kolejnej uchwały. Powołanie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego. Przeczytam Państwu proponowany skład osobowy tej komisji. 

Pan Wolnik Grzegorz – Przewodniczący, Pan Szarek Marcin – Zastępca 

Przewodniczącego, Pan Starzycki Dariusz – Zastępca Przewodniczącego, Pani 

Baczyńska Jadwiga – członek komisji, Pani Białowąs Beata – członek komisji, 

Pan Dwornik Łukasz – członek komisji, Pani Kloc-Kondracka Julia – członek 

komisji, Pan Kowalski Bartłomiej – członek komisji, Pan Bieniek Marek – 

członek komisji, Pani Chmielorz Ewa – członek komisji, Pan Adamczyk Rafał – 

członek komisji i Pani Węgrzynowicz Aldona – członek komisji. Czy ktoś ma 

jakieś uwagi do składu osobowego ? … Nie widzę ! W związku z tym 

przechodzimy do przegłosowania tej uchwały… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego (druk VII/19): 

 

za  39 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnego 

punktu – przyjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Sportu, Turystyki i Rekreacji – druk nr VII/20. Przeczytam Państwu 

proponowany skład osobowy tej komisji. Pan Kolon Maciej – Przewodniczący, 

Pani Targosz-Bernaciak Aleksandra – Zastępca Przewodniczącego, Pani Kloc-

Kondracka Julia – Zastępca Przewodniczącego, Pan Kowalski Bartłomiej – 

Zastępca Przewodniczącego, Pani Białowąs Beata – członek komisji, Pan 

Dwornik Łukasz – członek komisji, Pan Starzycki Dariusz – członek komisji, Pan 

Bieniek Marek – członek komisji, Pan Ryplewicz Rafał – członek komisji, Pan 

Szarek Marcin – członek komisji, Pani Twardzik Katarzyna – członek komisji, 

Pani Gadowska Barbara – członek komisji i Pan Bańkowski Paweł – członek 

komisji. Czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego składu osobowego ? … 

Nie widzę ! W związku z tym przechodzimy do głosowania… 
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Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Sportu, Turystyki 

i Rekreacji (druk VII/20): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnego 

punktu – powołanie Komisji Statutowo-Regulaminowej – druk nr VII/21. 

Przeczytam Państwu proponowany skład Komisji Statutowo-Regulaminowej. 

Pani Tobiszowska Dorota – Przewodnicząca, Pan Trepka Mariusz – Zastępca 

Przewodniczącej, Pani Ekkert Lucyna – Zastępca Przewodniczącej, Pani 

Poloczek Aleksandra – członek komisji i Jacek Jarco – członek komisji. Czy ktoś 

ma jakieś uwagi do zaproponowanego składu komisji ? … Nie widzę ! 

Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Statutowo-Regulaminowej 

(druk VII/21): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnego 

punktu – przyjęcie składu osobowego Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

– druk nr VII/22. Przeczytam Państwu proponowany skład komisji. Pan Karasek 

Bronisław – Przewodniczący, Pani Balt Ewelina – Zastępca Przewodniczącego, 

Pan Kałuża Wojciech – Zastępca Przewodniczącego, Pani Kocik Beata – członek 

komisji, Pan Kubica Józef – członek komisji, Pan Ryplewicz Rafał – członek 

komisji i Pan Kolon Maciej – członek komisji. Czy ktoś z Państwa ma jakieś 

uwagi ? … Nie widzę ! W związku z tym przechodzimy do powołania Komisji 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Środowiska i Gospodarki 

Wodnej (druk VII/22): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnego 

punktu – powołanie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej – 

druk nr VII/23. Przeczytam Państwu proponowany skład osobowy tej komisji. 

Pan Kobyliński Paweł – Przewodniczący, Pan Bańkowski Paweł – Zastępca 

Przewodniczącego, Pani Nowak Maria – Zastępca Przewodniczącego, Pan 

Kałuża Wojciech – członek komisji, Pan Kawulok Jan – członek komisji, Pan 

Kubica Józef – członek komisji, Pan Papaj Tomasz – członek komisji, Pan 

Karasek Bronisław – członek komisji, Pani Bednarz Alina – członek komisji, Pani 

Targosz-Bernaciak Aleksandra – członek komisji i Pan Wolnik Grzegorz – 

członek komisji. Czy ktoś z Państwa ma uwagi do zaproponowanego składu ? Nie 

widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Współpracy Zagranicznej 

i Integracji Europejskiej (druk VII/23): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do kolejnego 

punktu. Powołanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – druk nr VII/24 

Przeczytam Państwu zaproponowany skład osobowy tej komisji. Pan Ryplewicz 

Rafał – Przewodniczący, Pan Dwornik Łukasz – Zastępca Przewodniczącego, 

Pan Sabat Bartłomiej – członek komisji, Pan Koczyk Adam – członek komisji 

i Pani Koszutska Urszula – członek komisji. Czy ktoś ma jakieś uwagi do 

zaproponowanego składu osobowego ? … Nie widzę ! W związku z tym 

przechodzimy do głosowania nad uchwałą o powołaniu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

(druk VII/24): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…mamy teraz przed sobą 

przyjęcie składu osobowego i powołanie komisji doraźnej Kapituły Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego – druk nr VII/25. Przeczytam 

Państwu proponowany skład osobowy tej komisji. Pan Chrząszcz Jan – 

Przewodniczący, Pani Gadowska Barbara – Zastępca Przewodniczącego, Pani 
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Mańka Małgorzata – Zastępca Przewodniczącego, Pan Czarnynoga Piotr – 

członek komisji, Pan Kałuża Wojciech – członek komisji, Pani Kloc-Kondracka 

Julia – członek komisji, Pan Kowalski Bartłomiej – członek komisji, Pani 

Tobiszowska Dorota – członek komisji, Pan Gmitruk Stanisław – członek 

komisji, Pan Bieniek Marek – członek komisji, Pan Wolnik Grzegorz – członek 

komisji, Pani Ekkert Lucyna – członek komisji, Pani Balt Ewelina – członek 

komisji, Pan Karasek Bronisław – członek komisji i Pani Koszutska Urszula – 

członek komisji. Czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego składu tej 

komisji ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania doraźnej komisji Kapituły Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego (druk VII/25): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…w tej chwili, Szanowni 

Państwo, zwracam się do Państwa z prośbą o przyjęcie zmiany w porządku obrad 

w tymże punkcie 10. o powołanie Komisji doraźnej ds. Projektów Rządowych. 

Otrzymali Państwo druk, zakres pracy tej komisji. Czy ktoś ma jakieś uwagi ? 

…Nie widzę ! W związku z powyższym, proszę o przegłosowanie wprowadzenia 

do porządku obrad, o powołanie przez Sejmik Komisji doraźnej ds. Projektów 

Rządowych… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

powołania doraźnej Komisji ds. Projektów Rządowych (druk VII/30): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…tym samym projekt tej 

uchwały znalazł się w porządku obrad i w tej chwili przechodzimy od razu do 

głosowania nad powołaniem i przyjęciem składu osobowego tej komisji. 

Przedstawię Państwu propozycję składu osobowego. Pani Chmielorz Ewa – 

Przewodnicząca, Pani Twardzik Katarzyna – Zastępca Przewodniczącej, Pani 

Baczyńska Jadwiga – Zastępca Przewodniczącej, Pan Papaj Tomasz – członek 

komisji, Pan Wolnik Grzegorz – członek komisji, Pan Szarek Marcin – członek 

komisji. Czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego składu osobowego tej 
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komisji ? … Nie widzę ! Przechodzimy w takim razie do przyjęcia tej uchwały, 

otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania doraźnej komisji ds. Projektów 

Rządowych (druk VII/30): 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk 

VII/26): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…zgodnie z przytoczonej 

podstawy prawnej uchwały zapisem statutu Związku Województw 

Rzeczypospolitej Polskiej, samorząd województwa reprezentują w związku 

marszałek województwa oraz przewodniczący sejmiku, a także dwóch delegatów 

do Zgromadzenia Ogólnego wybranych spośród radnych. W takim razie proszę 

o zgłaszanie kandydatur na członków …[głos z sali(?): zgłaszam Pana Pawła 

Bańkowskiego]… Pan Radny Bieniek ! 

 

- radny Marek Bieniek – w imieniu klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego -

Trzecia Droga zgłaszam… Pana Bronisława Karaska. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy Pan Radny Bańkowski 

wyraża zgodę ? […] Czy Pan Radny Karasek wyraża zgodę ? [wypowiedź bez 

mikrofonu: tak] dziękuję ! Do głosu zgłosił się Pan Radny Kawulok ! ... Panie 

Radny, nie było słychać, proszę o włączenie mikrofonu i powtórzenie ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! W imieniu 

Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam koleżankę Jadwigę 

Baczyńską. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Czy Pani 

Radna Baczyńska wyraża zgodę ? …[wypowiedź bez mikrofonu: tak]… 

dziękuję ! Mamy zatem trzy kandydatury. Czy ktoś jeszcze ? … Faktycznie, na 

skutek nieobecności Pana Radnego na sali, ja w tej chwili ogłoszę 5 minut 

przerwy. I wznowimy obrady za 5 minut… 

 

[przerwa w obradach] 
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- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Wznawiam obrady ! Proszę o zajęcie miejsc ! … Szanowni Państwo ! Zgodnie 

z art. 8 punkt 2 Regulaminu Komisji Skrutacyjnej, która określa zasady wyboru 

na stanowiska w przypadku większej niż przewidywana liczba radnych … Pan 

Bańkowski Paweł nie może być brany pod uwagę, ponieważ jest nieobecny, 

w związku z powyższym skreślam go z listy. Na skutek tego, że nie zamknąłem 

jeszcze listy kandydatów, zwracam się z pytaniem, czy ktoś zgłasza jeszcze jakieś 

kandydatury ? … Pana Rafała Ryplewicza, tak ? Czy Pan Rafał Ryplewicz wyraża 

zgodę ? [wypowiedź bez mikrofonu: tak] dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chce zgłosić jakieś kandydatury ? … Nie widzę ! W związku 

z powyższym mamy następujące kandydatury, w kolejności zgłoszenia: Pan 

Karasek Bronisław – wyraził zgodę, Pani Baczyńska Jadwiga – wyraziła zgodę i 

Pan Ryplewicz Rafał - wyraził zgodę. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać jeszcze 

głos ? … Zamykam zgłaszanie listy kandydatów. Czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos jeszcze w tym temacie ? … Nie widzę ! W związku z powyższym, 

Szanowni Państwo, będziemy głosowali za kandydaturami, czyli pytanie będzie: 

kto jest za. Kandydat, a właściwie dwoje kandydatów z uzyskaną największą 

liczbą głosów będzie delegatami. Czy Państwo rozumieją zasady głosowania ? … 

Bardzo proszę, Pan Mecenas wyjaśni zasady głosowania. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Szanowni Państwo ! Najprościej będzie przeprowadzić trzy 

głosowania cząstkowe w stosunku do każdego z kandydatów. Następnie w ten 

sposób będą wyłonione dwie osoby, które mają największą liczbę głosów za i tak 

wybrane osoby zostaną wpisane do projektu uchwały wskazującej delegatów, 

i już później całościowo uchwała będzie głosowana … To znaczy, jeżeli mamy 

głosowania na dwóch, tak, dokładnie, bo wybieramy dwóch kandydatów, tak. 

Dwa miejsca są do obsadzenia, tak. Jeden przeciw lub jeden wstrzymujący się 

przy pozostałym kandydacie. Mogą być trzy przeciw, oczywiście. Maksymalnie 

dwa głosy za …[głos z sali]… bo proszę Państwa, będą trzy oddzielne 

głosowania. W jednym głosowaniu, głosujecie za, przeciw, wstrzymuję się, 

podobnie w trzech pozostałych. Przy czym łącznie, biorąc pod uwagę te trzy 

głosowania, maksymalnie dwukrotnie możecie głosować Państwo za, bo dwie 

osoby wybieramy. Oczywiście Państwo możecie być przeciwko wszystkim 

kandydatom albo wstrzymać się od głosu także …[głos z sali]… No to wyjdzie 

nam to z wyników głosowania. Ale i tak w tym momencie prawdopodobnie 

będzie dwóch kandydatów z największą liczbą głosów, więc to uchybienie nie 

będzie miało wpływu na liczbę głosów największą dwóch kandydatów. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – czy zasady głosowania są 

Państwu Radnym jasne ? W związku z powyższym przeprowadzimy teraz trzy 

głosowania w kolejności zgłoszeń. Kto jest za kandydaturą Pana Bronisława 

Karaska ? Otwieram głosowanie…. 
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Głosowanie nad kandydaturą radnego Bronisława Karaska: 

 

za  23 

przeciw 15 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad kandydaturą radnej Jadwigi Baczyńskiej: 

 

za  17 

przeciw 23 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Rafała Ryplewicza: 

 

za  24 

przeciw 14 

wstrzym. 1 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – na skutek głosowań 

kandydatami na delegatów do Związku Województw Rzeczypospolitej zostali 

wybrani: Pan Radny Karasek Bronisław oraz Pan Radny Ryplewicz Rafał …[głos 

z sali]… Nie widzę Panie Radny, ale bardzo proszę ! 

 

- radny Jan Kawulok – z takiej prostej arytmetyki wynika, że jedna osoba 

zagłosowała trzy razy za. Bardzo bym prosił, żeby to sprawdzić. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! Ale to żadne 

uchybienie. Nie było zakazane… 

 

- radny Jan Kawulok –…jeżeli radca prawny mówi, że głosujemy maksymalnie 

dwa razy za, a ktoś głosował trzy razy, to albo opinia radcy prawnego jest nic 

niewiążąca, albo są dwie różne interpretacje tego. Ja nie rozumiem, że można było 

trzy razy, a radca prawny mówi, że można było dwa razy. Proszę o sprawdzenie, 

czy ktoś głosował trzy razy za. A radca prawny rozstrzygnie, czy to uchyla 

głosowanie, czy nie. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Panie Radny, 

każdy z nas w każdym głosowaniu ma suwerenny głos. Każdy mógł głosować 

trzy razy za, trzy razy przeciw, trzy razy się wstrzymać. Na tym polega zasada 
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głosowania jawnego. Nie można ograniczyć radnemu głosowania, czy wskazać 

może tylko tyle razy być za, czy tylko tyle razy przeciw. Każde osobne 

głosowanie to jest suwerenna decyzja radnego. Ale bardzo proszę Pana Mecenasa 

o wytłumaczenie. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – proszę Państwa ! Jeżeli chodzi o sposób głosowania, to jest 

bardzo precyzyjnie opisany co do głosowań tajnych i jawnych imiennych, a my 

stosowaliśmy, proszę Państwa, głosowanie jawne przez podniesienie ręki. To, o 

czym mówiłem, że najlepiej zagłosować za dwóch kandydatów, z tego powodu, 

że mamy dwa miejsca do obsadzenia. Natomiast formalnie to były trzy oddzielne 

głosowania cząstkowe. Jeżeli ktoś akceptował wszystkich kandydatów, no to 

mógł poprzeć trzech, a i tak decyduje większość i Państwo podejmujecie uchwałę, 

w której się wypowiadacie co do dwóch kandydatów. I z prawnego punktu 

widzenia najważniejsza jest uchwała, która konsumuje te głosowania cząstkowe. 

Tak, że tutaj naruszenia Regulaminu Komisji Skrutacyjnej nie ma. Po prostu ta 

materia nie jest szczegółowo uregulowana w głosowaniu jawnym, innym niż 

imienne, stąd było to wyjaśnienie, które zostało Państwu przekazane wcześniej. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panu 

Mecenasowi ! Czy ktoś ma jakieś wątpliwości jeszcze ? … Nie widzę ! 

W związku z powyższym, jak już wcześniej wspomniałem, kandydatami na 

delegatów zostali wybrani Pan Radny Bronisław Karasek i Pan Radny Rafał 

Ryplewicz. Przechodzimy w tej chwili do głosowania uchwały na druku nr VII/26 

w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw 

Rzeczypospolitej. W § 1 tej uchwały w punkcie 1 i 2 będą wpisane nazwiska 

radnych: Pana Radnego Bronisława Karaska i Pana Radnego Rafała Ryplewicza. 

W związku z tym przechodzimy do głosowania tej uchwały… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 2 

wstrzym. 14 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotów kosztów podróży służbowych 

Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego (druk VII/27): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – jest to uchwała porządkująca 

na skutek zmian składu osobowego prezydium w nowej kadencji. Czy Państwo 

mają jakieś pytania w przedmiotowej sprawie ? … Nie widzę ! W związku 

z powyższym przechodzimy do głosowania… 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…czy do przedłożonego 

sprawozdania są Państwu potrzebne jakieś uzupełnienia ? …[głosy z sali]… ja 

Państwa nie słyszę … To było w punkcie 14 i 15 – ja informowałem Państwa, 

a punkt 14 i 15 przesuwamy na dalszy … Mówiłem, że po punkcie 13 będziemy 

głosować te uchwały. W związku z powyższym, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby się odnieść do przedłożonej informacji ? … Nie widzę ! W takim razie 

uważam punkt za zrealizowany. Teraz, Szanowni Państwo, przechodzimy do... 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

budowy linii 170 Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu 

Komunikacyjnego (druk VII/28): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Państwo Radni otrzymali 

w trakcie sesji oświadczenie i projekt tej uchwały. W związku z powyższym, czy 

ktoś w tej sprawie chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! W takim razie 

przechodzimy do głosowania uchwały w zaproponowanym brzmieniu… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 16 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie pilnych działań dotyczących 

podpisania ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych 
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i etnicznych oraz o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status 

języka regionalnego (druk VII/29): 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…otrzymali Państwo projekt 

uchwały wraz z apelem, na tej sesji. Czy w związku z tym ktoś z Państwa Radnych 

zechce zabrać głos ? … Zgłosiła się do dyskusji Pani Wiceprzewodnicząca Alina 

Bednarz ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku z Zarządem ! Szanowne Koleżanki i Koledzy Radni ! Szanowni 

Goście ! Jako klub radnych Koalicji Obywatelskiej zgłosiliśmy projekt uchwały 

w sprawie wystosowania apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 

o podjęcie pilnych działań dotyczących podpisania ustawy o zmianie ustawy 

o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym, nadającej 

śląskiemu status języka regionalnego. Załącznikiem do uchwały jest apel, który 

pozwolę sobie tutaj odczytać. Apel do Pana Andrzeja Dudy, Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. Szanowny Panie Prezydencie, my, Radni Sejmiku 

Województwa Śląskiego, reprezentanci mieszkańców naszego regionu, apelujemy 

do Pana o podpisanie ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych 

i etnicznych oraz o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status języka 

regionalnego. W ostatnim spisie powszechnym sprzed trzech lat blisko 470 tys. 

polskich obywateli zadeklarowało używanie w życiu codziennym śląskiej godki, 

która rozbrzmiewa nie tylko w domach i w relacjach rodzinnych, ale także 

w miejscach publicznych, w sklepach, kinach, restauracjach, urzędach. W kwestię 

mowy śląskiej jako języka regionalnego angażuje się od lat wiele osób z różnych 

środowisk, m.in. politycy, pisarze, artyści, naukowcy, aktywiści społeczni i inni. 

Śląski pojawia się w nowych kontekstach, co dowodzi, że jest językiem żywym 

i przedmiotem troski wspólnoty swych użytkowników. W języku śląskim powstają 

książki, opery, sztuki teatralne, tłumaczone są dzieła literatury światowej. Mamy 

już po śląsku Nowy Testament i fragmenty Starego Testamentu w tłumaczeniu dr 

Gabriela Tobora, Burmistrza Radzionkowa. Działa Rada Języka Śląskiego, 

powstaje podstawa programowa dla szkół, opracowywana jest koncepcja 

dalszych działań upowszechniających język śląski. Języki regionalne są częścią, 

od której język polski tylko się wzbogaca, wśród nich także język śląski, który jest 

podstawowym elementem tożsamości mieszkańców naszego regionu. Bez 

wsparcia państwa polskiego jednak język śląski nie przetrwa, a przetrwać może 

tylko dzięki wprowadzeniu edukacji regionalnej, nauki języka do szkół oraz 

finansowanie instytucji kultury, które mają w programie pielęgnowanie śląskich 

tradycji. W ostatnich dniach najpierw posłanki i posłowie, potem senatorki 

i senatorowie zdecydowali, że język śląski ma być językiem regionalnym. Teraz 

czas na Pana, Panie Prezydencie. Ufamy, że wyjdzie Pan naprzeciw 

oczekiwaniom swoich rodaków, doceni ich wysiłek włożony w zachowanie 
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bezcennej spuścizny przodków i podpisze ustawę, która prawnie uznaje język 

mieszkańców Górnego Śląska. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radna ! 

… Do zabrania głosu zgłosiła się Pani Radna Jadwiga Baczyńska ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję bardzo Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! Ja mam takie pytanie czy ktokolwiek z Państwa 

posiada wiedzę na temat tego, czy została przetłumaczona Biblia na język śląski 

i to tłumaczenie zostało uznane jako oficjalne tłumaczenie Biblii ? Jest to jeden 

z argumentów, dla których profesor polonistyki, językoznawca przekazała mi tę 

informację, że takie tłumaczenie, istnienie takiego tłumaczenia jest podstawą do 

tego żeby język uznać za język, a nie za gwarę. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radnej ! 

Do zabrania głosu zgłosiła się Pani Radna Alina Bednarz ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Szanowna Pani Radna ! Kto miałby 

uznać to tłumaczenie ? To moje pytanie, kto miałby uznać ? To tłumaczenie jest ! 

Jest przetłumaczona Biblia, ale co to znaczy oficjalne tłumaczenie jak nie mamy 

jeszcze uznanej ustawy o języku śląskim ? Jest przetłumaczona na język śląski. 

Ale kto miałby uznać ? Jakaś komisja miałaby uznać ? Kto miałby ? To 

tłumaczenie jest ! Przetłumaczył to dr Gabriel Tobor, Burmistrz Radzionkowa. 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radnej ! 

Czy ktoś jeszcze zechciałby ? … Do zabrania głosu zgłosił się Pan Radny Paweł 

Kobyliński ! 

 

- radny Paweł Kobyliński – Panie Przewodniczący ! Pani Radna ! My żyjemy 

w państwie świeckim ! Kościół nie będzie uznawał czy coś można w Polsce 

zrobić, czy nie. I na litość boską, naprawdę dajcie już spokój, dobrze ? To nie jest 

argument … to nie jest argument. Czy kościół ma uznawać, czy tak, czy inaczej 

jest dobrze coś przetłumaczone. No proszę, Pani Radna. My żyjemy w państwie 

świeckim, a nie kościelnym. To się skończyło. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie Radny ! 

Myślę, że tu chyba nie zrozumiano intencji. Ja bym bardzo Państwa Radnych 

prosił o dyskusję w przedmiocie uchwały, czyli apelu do Pana Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. Nie na temat tego, kto jakie publikacje, w jakim języku 

przetłumaczył i wydał, tylko odnośnie tego apelu, który mamy. Bardzo proszę 

w tym temacie … zgłosiła jeszcze się Radna Pani Jadwiga Baczyńska ! 
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- radna Jadwiga Baczyńska – cieszy mnie, że mimo uznania państwa za świeckie, 

używa Pan sformułowania na litość boską, bo jest to wezwanie imienia Pana 

Boga, tak, że miło mi z tego powodu. Tłumaczenie, które istnieje, według wiedzy, 

którą posiadam od profesora polonistyki – jeszcze raz podkreślam – zostało 

uznane przez badaczy Pisma świętego za niegodne, ponieważ pewne 

sformułowania podmiotów, które określają osoby boskie, czyli Matkę Boską czy 

Jezusa, zostały w innych językach, w takim jak język polski, brzmią niegodnie, 

zbyt zdrobniale i dlatego to tłumaczenie według mojej wiedzy nie zostało uznane 

za oficjalne tłumaczenie Biblii. Dlatego pytam Państwa czy może posiadacie 

Państwo jakąś wiedzę bardziej aktualną ? Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radna ! 

Do zabrania głosu zgłosił się Pan Radny Bartłomiej Kowalski. Bardzo proszę 

Państwa Radnych o dyskusję w przedmiotowej sprawie ! 

 

- radny Bartłomiej Kowalski – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Ja 

tylko w takiej kwestii formalnej, bo zaczynamy teraz nową kadencję i myślę, że 

fajnie by było jakbyśmy na przyszłość jednak tego typu uchwały, apele, 

oświadczenia jednak dostawali wcześniej – bo o ile odnośnie CPK dokument 

dostaliśmy przed sesją, no to ten apel do Pana Prezydenta otrzymaliśmy dopiero 

po rozszerzeniu porządku obrad, więc tak naprawdę głosowaliśmy nie znając 

treści tego apelu i mieliśmy mało czasu, żeby się nad tym zapoznać. Widzę, że 

jakaś dyskusja się wywiązała, można by ją było kontynuować w komisji, więc 

dlatego proszę o to, aby na przyszłość jednak starać się najpierw przegadać pewne 

sprawy w komisji, a później dopiero wyjść z tym na sesję Sejmiku. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panu 

Radnemu ! To jest też apel do Państwa Radnych, do szefów klubów, aby 

materiały, które chcecie wnieść na sesję, jako kluby czy jako grupy radnych, 

odpowiednio wcześnie były przygotowane. Ja rozumiem, że mogą się zdarzyć 

sytuacje ekstraordynaryjne i któraś ze spraw może być na tyle nurtująca żeby na 

kilka minut przed sesją zostać wniesiona. Niemniej, Szanowny Panie Radny, 

każdy radny mógł zagłosować za, przeciw lub wstrzymać się i tutaj nikt nikomu 

nie odmawiał prawa do tego, aby tego porządku nie uzupełniać. Do zabrania głosu 

zgłosił się Pan Radny Jan Kawulok ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Do ostatniego 

fragmentu Pana wypowiedzi – każdy klub ma prawo siedem dni przed sesją 

złożyć odpowiednie dokumenty, tylko wystarczy tego przestrzegać. Oczywiście 

to umożliwia pracę w komisjach. Natomiast czy te dzisiejsze dwa apele mogły 

być złożone siedem dni wcześniej ? Ja uważam, że mogły być, to nie było 

najmniejszego problemu i stąd oczywiście Pan Przewodniczący mógł w takiej 

sytuacji nie dawać tego pod głosowanie, tylko to dać na następną sesję, która 
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będzie za trzy tygodnie. Natomiast wiadomo, że mając większość, to można 

wszystko przegłosować, tylko wtedy się podważa sens tej demokracji, tej dyskusji 

na komisjach, wypracowania stanowiska. No bo tutaj ta dyskusja o Biblii, bo 

z jednej strony autorka się powołuje, że to było jak gdyby argument za, kolega 

tutaj mówi odwrotnie. To oczywiście jest jakaś tam dyskusja, ale niech ona się 

odbywa na klubach, po tym oczywiście na komisjach, a u nas z automatu będzie 

ta sprawa o wiele prostsza. Jeszcze raz przypominam o możliwości prawnej 

wprowadzonej do ustawy, że możemy siedem dni przed złożyć to do porządku 

i Przewodniczący musi to ująć. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie Radny ! 

I jeszcze raz proszę Państwa Radnych o to, aby faktycznie odpowiednio wcześniej 

składać te projekty, chyba że one faktycznie są niecierpiące zwłoki. Niemniej 

przechodzimy w tej chwili do głosowania uchwały, apelu… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 13 

wstrzym. 2 

 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – przechodzimy do punktu 16 … 

wniosek formalny o przerwę, tak ? Bardzo proszę, Panie Radny … Pan mnie prosi 

żebym ja ogłosił przerwę, czy Pan składa wniosek formalny o przerwę ? … Pan 

mnie prosi o to żebym zrobił przerwę. Przychylam się – 5 minut przerwy. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo Radni ! 

Proszę o zajęcie miejsc, wznawiam obrady ! Szanowni Państwo ! Proponuję 

zmianę w naszym porządku obrad i wprowadzenie jako punkt 16. projektu 

uchwały na druku nr VII/31 w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. Czy ktoś z Państwa w tej sprawie ? … 

Rozumiem ! Z uwagi na to, że otrzymali Państwo tą uchwałę niedawno, ja 

pozwolę sobie ją odczytać. Uchwała nr VII … w sprawie wyboru Zastępcy 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. Sejmik Województwa 

Śląskiego uchwala: § 1: Wybiera się Radnego Tomasza Papaja na funkcję 

Zastępcy Przewodniczącego Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. § 2: Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. I teraz będziemy głosować o wprowadzenie do 

porządku obrad tej uchwały. Czy ktoś z Państwa zechce zabrać głos ? … Nie 

widzę ! w związku z tym przechodzimy do głosowania … U mnie też się nie 

otwiera, chwileczkę musimy poczekać … Otwieram głosowanie… 
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Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów (druk 

VII/31): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów (druk VII/31): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – materiał do Państwa został 

dostarczony w wersji elektronicznej 17 maja br. Czy w związku z powyższym 

mają Państwo jakieś pytania ? … Nie widzę ! Dziękuję bardzo ! Przechodzimy 

do kolejnego punktu… 

 

 

18. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – informuję Państwa, że 

obowiązuje pisemna forma interpelacji czy też wniosków. Czy ktoś z Państwa 

Radnych zechciałby zabrać głos ? Pan Radny Stanisław Baczyński, bardzo 

proszę ! 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie Radni ! 

Szanowni Zaproszeni Goście ! Panie Marszałku ! Ja informuję, że złożyłem 

stosowną interpelację na piśmie i żeby Państwu nie zabierać czasu, to powiem 

tylko o co w niej chodzi. Chodzi o to żeby wykonać kawałek nakładki na drodze 

DW 946 relacji Żywiec-Sucha Beskidzka. Droga jest po dużych nakładach 

finansowych, po dużej przebudowie. Został odcinek, nie wiem, 2,5, może 3 km, 

gdzie trzeba wymienić nakładkę, co wszyscy wypominają, że trochę to też szpeci 



27 

obraz województwa. Stąd też moja gorąca prośba żeby w ramach utrzymania 

bieżącego czy zadań inwestycyjnych to zadanie wykonać i tym sposobem świecić 

dobrym przykładem na tej drodze, która – przypomnę tylko – stanowi 

najważniejsze połączenie między Śląskiem a Małopolską albo Żywcem i Suchą 

Beskidzką. Stosowne pismo, tak jak informowałem, jest złożone ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panie Radny ! 

O głos poprosił Pan Wiceprzewodniczący Stanisław Gmitruk. Bardzo proszę ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! Interpelacja, którą składam, dotyczy potrzeby 

dalszego rozwoju Ośrodka Rehabilitacji Leczniczej w Kochcicach, który jest 

aktualnie w strukturze Samodzielnego Publicznego Wojewódzkiego Szpitala 

Chirurgii Urazowej im. Janusza Daaba w Piekarach Śląskich. W ślad za licznymi 

moimi interpelacjami w poprzedniej kadencji, wnioskami i innymi działaniami, 

chcę z całą mocą podkreślić, że tenże ośrodek w Kochcicach jest bardzo 

potrzebny, szczególnie mieszkańcom powiatu lublinieckiego i mieszkańcom 

subregionu północnego, czyli częstochowskiego województwa śląskiego, ale nie 

tylko, bo także są pacjenci z innych miejsc województwa, a nawet z województwa 

opolskiego. Ośrodek w Kochcicach, mówiąc trochę historycznie, cztery, pięć lat 

temu był w trudnej sytuacji finansowej, spowodowanej m.in. tym, że jednostka 

macierzysta, czyli piekarska urazówka w bardzo małej skali kierowała pacjentów 

po operacjach na rehabilitację właśnie do Kochcic, a takie były podstawowe 

założenia, kiedy ten ośrodek w 2004 roku był włączany w struktury piekarskiej 

urazówki. Aktualnie ośrodek ten bardzo dobrze wypełnia swoje zadania 

rehabilitacyjne, zatrudnia w pełnej skali personel lekarski, personel pomocniczy, 

jest jednostką dobrze zorganizowaną i też ważną rzeczą jest, że osiąga dodatni 

wynik finansowy. Ale te efekty finansowe osiąga dzięki temu, że bardzo dobrze 

współpracuje z naszym Wojewódzkim Szpitalem Specjalistycznym im. 

Najświętszej Maryi w Częstochowie i Szpitalem im. dr. Rudolfa Weigla 

w Blachowni. Natomiast obserwuję ciągle małą ilość skierowań, szczególnie 

właśnie tych pooperacyjnych z macierzystej jednostki, czyli z piekarskiej 

urazówki do ośrodka w Kochcicach, bo wiemy, że osoby, które przechodziły 

operacje i są w potrzebie rehabilitacji, uzyskują najwyższą wycenę z Narodowego 

Funduszu Zdrowia, bo w kwocie prawie 500 zł za dobę. Natomiast przy tzw. 

zachowawczej rehabilitacji ta wycena wynosi około 270 zł, czyli można 

powiedzieć, że we własnym interesie powinny być te parametry zwiększone. 

Kiedyś była dyskusja, że to pacjent decyduje, ale nie jest tak do końca. Jeśli szpital 

po operacji pokieruje, to tak generalnie pacjenci się stosują i tak powinno być. 

Ale ważnym – i to jest drugi element tej mojej interpelacji dotyczący tego ośrodka 

– ważnym jest budowa nowego obiektu szpitalnego, bowiem w obecnych 

warunkach, a główna część ośrodka jest w starym zabytkowym pałacu, no 

realizacja tychże usług rehabilitacyjnych nie byłaby w dalszych latach możliwa. 
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Dlatego przypominamy sobie, że do budżetu Województwa Śląskiego na rok 

2024 zapisaliśmy kwotę na potrzeby Szpitala Chirurgii Urazowej w Piekarach 

kwotę 9 mln 380 tys. zł i na tym tle pytania moje są następujące. Jaka kwota jest 

przeznaczona na dokumentację projektowo-kosztorysową budowy i wyposażenia 

ośrodka w Kochcicach, bo w pierwszej wersji było 2 mln, podobno się 

zwiększyło, ale dobrze, żebyśmy wiedzieli. I rzeczą najistotniejszą jest, jaki jest 

aktualnie stan projektowania, związany z tym także stan regulacji 

własnościowych – też tam były jakieś problemy. Rzecz w tym, żeby tą inwestycję 

w krótkim czasie zrealizować, bo Ośrodek Rehabilitacji w Kochcicach – z całą 

mocą podkreślam – jest bardzo potrzebny nie tylko mieszkańcom powiatu 

lublinieckiego i subregionu częstochowskiego, ale wszystkim mieszkańcom 

województwa i nie tylko. Dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panu 

Radnemu ! Do głosu zgłosiła się Pani Radna Ewa Chmielorz ! 

 

- radna Ewa Chmielorz – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo Radni ! W formie zapytania złożyłam interpelację dotyczącą dwóch 

spraw – pierwsza dotyczyła drogi krajowej 928 i propozycji zamknięcia jednego 

z tych odcinków pomiędzy Wyrami a Kobiórem. Z tego co wiem Zarząd Dróg 

Wojewódzkich odstąpi od zamknięcia tego odcinka, z czego bardzo się cieszę. 

Objazd miał być wydłużony, objazd z Wyr do Kobióra miał być wydłużony o 20 

km, co dla osoby, która musi dojechać z Wyr do Kobióra, dziennie daje 40 km, 

więc chociażby pod tym względem możecie sobie Państwo policzyć wydatki. 

Tak, że bardzo dziękuję, że zostały poczynione działania w tej sprawie. Druga 

sprawa to budowa instalacji świetlnej na skrzyżowaniu w Mikołowie-Mokrem. 

To jest skrzyżowanie bardzo niebezpieczne, postępowanie w tej sprawie toczy się 

już od kilku lat. Liczę na to, że również zostanie interpelacja przyjęta i zostaną 

podjęte działania. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radna ! 

Do głosu zapisała się Pani Radna Jadwiga Baczyńska. Bardzo proszę Pani 

Radna ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję Panu Przewodniczącemu za udzielenie 

głosu ! Chciałam się zwrócić do Zarządu Województwa Śląskiego w dwóch 

sprawach, które poruszałam już w poprzedniej kadencji, ale teraz mamy nową. 

Bardzo mnie cieszy, że w Zarządzie zasiadają osoby z Zagłębia Dąbrowskiego, 

z Będzina, z Jaworzna i mam nadzieję, że z tego powodu współpraca w temacie 

utworzenia zagłębiowskiej jednostki kultury będzie naszym wspólnym celem. Ja 

w ostatniej kadencji pisałam interpelację w sprawie w pierwszej kolejności 

utworzenia Teatru Dzieci Zagłębia jako wspólnej instytucji Miasta Będzina oraz 

Województwa Śląskiego, ponieważ w województwie śląskim nie ma oferty 
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skierowanej stricte dla dzieci. Mamy wiele instytucji śląskich, instytucji 

kulturalnych, natomiast żadna z zagłębiowskich nie jest wojewódzka i żadna nie 

jest skierowana stricte do dzieci. Tak, że bardzo proszę o współpracę w tym 

temacie. Oczywiście interpelację złożę ponownie, ponieważ tamta już, rozumiem, 

straciła aktualność, przynajmniej formalnie. A druga sprawa to Teatr Zagłębia 

w Sosnowcu. Bardzo mnie cieszy, że jeszcze w poprzedniej kadencji udało się 

zarezerwować bodajże 10 mln, o ile dobrze pamiętam, na rozbudowę tego teatru 

z Funduszy dla Śląska i też bardzo proszę o dopilnowanie tego tematu żeby te 

pieniążki do Teatru Zagłębia w Sosnowcu trafiły. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani Radna ! 

Szanowni Państwo ! Na tym wyczerpaliśmy porządek obrad. Ale przypominam 

Państwu o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego w ciągu 30 dni od dnia 

objęcia mandatu radnego. Oświadczenie powinno zawierać informacje na dzień 

złożenia. Termin upływa 5 czerwca, należy złożyć je w dwóch egzemplarzach. 

Informuję ponadto, że zgodnie z informacją wysłaną mailem do Państwa Radnych 

w dniu 15 maja, ulega zmianie termin sesji czerwcowej, która odbędzie się 10 

czerwca, a nie jak wcześniej podano 17. 

 

 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Jacek Jarco, Przewodniczący Sejmiku – na skutek wyczerpania 

porządku obrad zamykam II sesję Sejmiku Województwa Śląskiego VII kadencji 

[godz. 1325] 


